



СОДЕРЖАНИЕ

НАУЧНЫЕ ДОКЛАДЫ

<i>Акинъшин А. Н.</i> ВОРОНЕЖСКОЕ КРАЕВЕДЕНИЕ в конце 1920-х – середине 1950-х годов.....	5
<i>Медведев А. П.</i> КУРГАНЫ В ЛЕСОСТЕПИ: ИТОГИ И ПЕРСПЕКТИВЫ ИССЛЕДОВАНИЯ (по материалам Среднего Подонья)	12
<i>Пряхин А. Д.</i> РАЗВИТИЕ ОСНОВНОГО НАУЧНОГО НАПРАВЛЕНИЯ, СВЯЗАННОГО С ИЗУЧЕНИЕМ ОБЩЕСТВ С ПРОИЗВОДЯЩЕЙ ЭКОНОМИКОЙ ВОСТОЧНОЕВРОПЕЙСКОЙ ЛЕСОСТЕПИ, В ВОРОНЕЖСКОМ ГОСУДАРСТВЕННОМ УНИВЕРСИТЕТЕ (90-е годы XX столетия)	20

НАУЧНЫЕ СООБЩЕНИЯ

<i>Балдин К. Е.</i> ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ ИМПЕРАТОРСКОГО ПРАВОСЛАВНОГО ПАЛЕСТИНСКОГО ОБЩЕСТВА НА БЛИЖНЕМ ВОСТОКЕ в конце XIX – начале XX века (на материалах паломнических мемуаров).....	30
<i>Борщик Н. Д.</i> ОБЫВАТЕЛЬСКИЕ КНИГИ XVIII века КАК ОСОБЫЙ ВИД УЧЕТА НАСЕЛЕНИЯ (по материалам Курского края).....	33
<i>Волкова Е. А., Лаптева Ю. И.</i> ПРАВЫЙ ПОПУЛИЗМ И ПЕРСПЕКТИВЫ ВЫБОРОВ В ЕВРОПЕЙСКИЙ ПАРЛАМЕНТ 2014 года	38
<i>Дудина О. В.</i> СЛУЖИЛЫЕ ЛЮДИ БЕЛГОРОДСКОГО РАЗРЯДА (по материалам разбора 1697 года).....	42
<i>Захарова Е. Ю.</i> ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ СЕРГЕЯ НИКОЛАЕВИЧА ЗАМЯТНИНА В ВОРОНЕЖСКОМ ГУБЕРНСКОМ МУЗЕЕ.....	48
<i>Камараули Е. В.</i> МЕХАНИЗМЫ КОНТРОЛЯ ЗА ВОЕВОДСКОЙ АДМИНИСТРАЦИЕЙ: ИНСТИТУТ СЫЩИКОВ В РОССИЙСКОМ ГОСУДАРСТВЕ XVII века.....	54
<i>Кашкина Л. В.</i> СОЦИАЛЬНЫЙ КЛИМАТ ГОРОДСКОЙ СЕМЬИ МОНОПРОФИЛЬНОГО ГОРОДА ЕВРОПЕЙСКОГО СЕВЕРА (по результатам социологического опроса г. Новодвинска).....	58
<i>Когай Е. А.</i> СОЦИАЛЬНЫЕ ПРАКТИКИ ГРАЖДАНСКОГО УЧАСТИЯ: ХАРАКТЕРИСТИКИ И ОЦЕНКИ	62
<i>Комендантова Д. С.</i> ПРОЕКТ «БОЛЬШОГО ОБЩЕСТВА» В КОНТЕКСТЕ СЛОЖИВШЕЙСЯ СОЦИАЛЬНО-ПОЛИТИЧЕСКОЙ КОНЪЮНКТУРЫ ВЕЛИКОБРИТАНИИ.....	67
<i>Кувшинова Н. А.</i> ИЗ ИСТОРИИ СТАНОВЛЕНИЯ И ЛИКВИДАЦИИ ИНОСТРАННОГО КОНЦЕССИОННОГО ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСТВА В РОССИИ И СССР в 1920 – 1930-е годы.....	71
<i>Оболонская Е. А.</i> «ПРЕДЕЛЫ» ВЛАСТИ В ИСТОРИОГРАФИИ В. Е. ВАЛЬДЕНБЕРГА	76
<i>Орешева Д. А., Слинко Е. А.</i> ПРОБЛЕМЫ ИССЛЕДОВАНИЯ МЕГАТЕНДОВ СОВРЕМЕННОГО ЭТАПА ГЛОБАЛИЗАЦИИ: ВОПРОС РЕГИОНАЛЬНОГО ЛИДЕРСТВА	81
<i>Перцев В. А.</i> СОЦИАЛЬНАЯ ЗАЩИТА НАСЕЛЕНИЯ ОБЛАСТЕЙ ЦЕНТРАЛЬНОГО ЧЕРНОЗЕМЬЯ в конце 1980-х – начале 1990-х годов	85
<i>Польская С. А.</i> ДАРЫ, ИНСИГНИИ И МОЩИ ЛЮДОВИКА IX СВЯТОГО В СОКРОВИЩНИЦЕ АББАТСТВА СЕН-ДЕНИ (по материалам описей)	91
<i>Радугина О. А.</i> ГАБИТУС – ОПРЕДЕМЧЕННОЕ МЕНТАЛЬНОЕ ОСНОВАНИЕ СОЦИАЛЬНОГО ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ	97
<i>Разуваев Ю. Д.</i> О ГРУНТОВЫХ МОГИЛЬНИКАХ СКИФСКОГО ВРЕМЕНИ В ДОНСКОЙ ЛЕСОСТЕПИ.....	103

<i>Селиванова Е. С.</i> МЕЖДУНАРОДНЫЙ ОПЫТ В ИНСТИТУЦИОНАЛИЗАЦИИ ОБЩЕСТВЕННОГО КОНТРОЛЯ В СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ	112
<i>Сидоренко Т. Е.</i> ВАРИАНТЫ САЛТОВО-МАЯЦКОЙ КУЛЬТУРЫ И ИХ СВЯЗЬ С ТЕРРИТОРИЕЙ ХАЗАРСКОГО КАГАНАТА В ИССЛЕДОВАНИЯХ С. А. ПЛЕТНЕВОЙ.....	117
<i>Шамрай В. А.</i> АВИАЦИЯ ВОРОНЕЖСКОГО ФРОНТА (ВТОРАЯ ВОЗДУШНАЯ АРМИЯ) В ПЕРИОД ПОДГОТОВКИ КУРСКОЙ БИТВЫ	121
<i>Шелестин В. Ю.</i> РИТУАЛ ЦУВИ И ДРЕВНЕХЕТТСКАЯ ОППОЗИЦИЯ	127

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Акимов Д. В.</i> ВОСЬМАЯ РЕГИОНАЛЬНАЯ НАУЧНАЯ КОНФЕРЕНЦИЯ «ВЛАСТЬ И ОБЩЕСТВО: МЕХАНИЗМЫ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ И ПРОТИВОРЕЧИЯ»	131
ПРАВИЛА ДЛЯ АВТОРОВ	133

Proceedings of Voronezh State University

SCIENTIFIC JOURNAL



*SERIES: HISTORY. POLITICAL SCIENCE
SOCIOLOGY
First published in 2006
Published quarterly*

Series: History. Political Science. Sociology. 2014. № 2. April–June

CONTENTS

SCIENTIFIC REPORTS

<i>Akinshin A. N.</i> VORONEZH LOCAL HISTORY STUDIES in the late 1920s - mid 1950s.....	5
<i>Medvedev A. P.</i> FOREST-STEPPE BARROWS: RESULTS AND PROSPECTS OF STUDY (based on materials from the Middle Don Region).....	12
<i>Pryakhin A. D.</i> DEVELOPMENT OF BASIC SCIENTIFIC DIRECTION RELATED TO THE STUDY OF SOCIETIES WITH PRODUCING OF EASTERN EUROPEAN FOREST STEPPE ECONOMY IN VORONEZH STATE UNIVERSITY (90-s of XX century).....	20

SCIENTIFIC INFORMATION

<i>Baldin K. E.</i> THE ACTIVITY OF THE IMPERIAL ORTHODOX PALESTINIAN SOCIETY ON THE MIDDLE EAST at the turn of the XX century (based on pilgrims' memories).....	30
<i>Borschik N. D.</i> NARROW-MINDED BOOKS of the XVIII century AS SPECIAL TYPE OF THE ACCOUNTING OF THE POPULATION (on materials of Kursk edge).....	33
<i>Volkova E. A., Lapteva Yu. I.</i> RIGHT-WING POPULISM AND THE PROSPECT OF 2014 EUROPEAN PARLIAMENTARY ELECTIONS.....	38
<i>Dudina O. V.</i> SERVICE CLASS PEOPLE OF BELGOROD REGION (on the data of the population census, 1697).....	42
<i>Zakharova E. Yu.</i> ACTIVITIES OF SERGEI NIKOLAYEVICH ZAMYATNIN IN VORONEZH PROVINCIAL MUSEUM.....	48
<i>Kamarauli E. V.</i> MECHANISMS OF CONTROL FOR VOYEVODSKY ADMINISTRATION: INSTITUTE OF DETECTIVES IN THE RUSSIAN STATE of the XVII century.....	54
<i>Kashkina L. V.</i> SOCIAL CLIMATE OF URBAN FAMILY OF MONOPROFILE CITI OF EUROPEAN NORTH (results of a poll of Novodvinsk).....	58
<i>Kogay E. A.</i> THE SOCIAL PRACTICES OF CIVIL PARTICIPATION: CHARACTERISTICS AND EVALUTION.....	62
<i>Komendantova D. S.</i> THE «BIG SOCIETY» IN THE BRITISH SOCIOPOLITICAL CONTEXT.....	67
<i>Kuvshinova N. A.</i> FROM THE HISTORY OF FORMATION AND ELIMINATION OF FOREIGN CONCESSION BUSINESS IN RUSSIA AND THE USSR in 1920–1930's.....	71
<i>Obolonskaya E. A.</i> «LIMITS» OF POWER IN THE HISTORIOGRAPHY OF V. E. WALDENBERG.....	76
<i>Oreshcheva D. A., Slinko E. A.</i> THE PROBLEM OF MEGATRENDS ANALYSIS IN THE MODERN PERIOD OF GLOBALIZATION: THE ISSUE OF REGIONAL LEADERSHIP.....	81
<i>Pertsev V. A.</i> SOCIAL PROTECTION OF POPULATION IN AREAS OF CENTRAL BLACK SOIL REGION IN THE LATE 1980s – early 1990 s.....	85
<i>Polskaya S. A.</i> GIFTS, INSIGNIA AND RELICS OF LOUIS IX SAINT IN THE TREASURY OF THE ABBEY OF SAINT-DENIS (based on inventories).....	91
<i>Radugina O. A.</i> HABITUS IS OBJECTIFIED MENTAL BASIS OF SOCIAL INTERACTION.....	97
<i>Razuvaev Yu. D.</i> ABOUT CEMETERIES OF SCYTHIAN TIME IN THE DON FOREST-STEPPE.....	103